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Kampaaja

Kampaaja leikkaa, värjää, hoitaa  
ja kampaa hiuksia.  
Kampaaja auttaa asiakasta  
löytämään oman tyylin.

Kampaajan työ on sosiaalista  
ja sitä tehdään seisoen.  
Kampaaja markkinoi omia palveluita  
ja tuotteita asiakkaille.

Kampaaja tekee töitä usein yrittäjänä. 
Kielitaitovaatimus on A2.2.

Parturi 

Parturi leikkaa, värjää ja hoitaa hiuksia  
ja partoja.  
Parturi auttaa asiakasta  
löytämään oman tyylin.

Parturin työ on sosiaalista  
ja sitä tehdään seisoen.  
Parturi markkinoi omia palveluita  
ja tuotteita asiakkaille.

Parturi tekee töitä usein yrittäjänä. 
Kielitaitovaatimus on A2.2.

 

 KAMPAAJA/PARTURI HIUS- JA KAUNEUDENHOITOALAN PERUSTUTKINTO 
KAMPAAJATYÖN OSAAMISALA, KAMPAAJA 
PARTURITYÖN OSAAMISALA, PARTURI (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT, KAMPAAJA (40 OSP)
•	Kampaajapalvelut, 25 osp 
•	Myyntityö ja asiakaslähtöinen palvelu hius- ja kauneudenhoitoalalla, 15 osp

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT, PARTURI (40 OSP)
•	Parturipalvelut, 25 osp 
•	Myyntityö ja asiakaslähtöinen palvelu hius- ja kauneudenhoitoalalla, 15 osp

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (25-80 OSP), ESIMERKIKSI
•	Hiusten ja hiuspohjan hoitopalvelut, 15 osp 
•	Juhla- ja teemakampauspalvelut, 15 osp
•	Rakennekäsittelypalvelut, 15 osp
•	Värjäyspalvelut, 20 osp 
•	Yritystoiminnan suunnittelu, 15 osp
•	Ehostuspalvelut, 15 osp
•	Hius- ja kauneudenhoidon neuvontapalvelut, 25 osp
•	Lisää valinnaisia löytyy tutkinnon perusteista

PAIKALLISIIN AMMATTITAITOVAATIMUKSIIN PERUSTUVA TUTKINNON OSA (5-15 OSP)
•	Hius- ja kauneudenhoitoalan ajankohtaiset menetelmät, 10 osp

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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Kokki tekee ruokaa erilaisissa keittiöissä. 
Hän tuntee erilaiset ruoka-aineet,  
keittiön koneet ja laitteet.

Kokin on tärkeää tietää  
ja hallita erikoisruokavaliot. 

Kokki pitää keittiön ja työvälineet puhtaana.

Kokin työ on usein kiireistä  
ja vuorotyötä. 

Kokin työssä tarvitaan nopeutta,  
kädentaitoja, mielikuvitusta,  
stressinsietokykyä  
sekä hyvää väri-, maku- ja hajuaistia. 

Kokki tekee työtä seisoen.

Kielitaitovaatimus on A2.2.

KOKKI RAVINTOLA- JA CATERING-ALAN PERUSTUTKINTO 
KOKKI (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (85 OSP)
•	Ravitsemispalveluissa toimiminen, 20 osp 
•	Lounasruokien valmistus, 40 osp 
•	Annosruokien valmistus, 25 osp 

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (60 OSP), ESIMERKIKSI 
•	À la carte -ruoanvalmistus, 30 osp 
•	Juomien myynti ja tarjoilu, 25 osp 
•	Kahvilapalvelut, 10 osp 
•	Katu- ja pikaruokapalvelut, 10 osp 
•	Luonnontuotteiden hyödyntäminen ravitsemispalveluissa, 15 osp 
•	Palvelu- ja jakelukeittiön toiminnot, 10 osp 
•	Suurkeittiön ruokatuotanto, 25 osp 
•	Tilaus- ja juhlaruokien valmistus, 25 osp 
•	Vähittäiskaupan palvelutiskillä toimiminen, 15 osp 
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista.

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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LEVYSEPPÄHITSAAJA

Levyseppähitsaaja valmistaa  
metallituotteita kuten teräsrakenteita,  
putkia ja säiliöitä.

Levyseppähitsaaja osaa hitsaukset, levytyöt 
ja teräsrakennetyöt. 

Levyseppähitsaajia työskentelee  
teollisuuden palveluksessa,  
esimerkiksi konepajoilla, verstailla  
ja telakoilla sekä rakennuksilla.

Kielitaitovaatimus on A2.2.

KONE- JA TUOTANTOTEKNIIKAN PERUSTUTKINTO 
TUOTANTOTEKNIIKAN OSAAMISALA,  
LEVYSEPPÄHITSAAJA (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (65 OSP)
•	Asennus- ja automaatiotyöt, 10 osp
•	Valmistustyötehtävissä toimiminen, 25 osp
•	Hitsaus- ja levytyöt, 30 osp

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (80 OSP)
•	Hitsaus, 20 osp
•	Teräsrakennetyöt, 20 osp
•	Ohutlevytyöt, 20 osp
•	CNC-särmäys, 20 osp
•	Levyjen CNC-leikkaus, 20 osp
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista.

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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LÄHIHOITAJA

Lähihoitaja (maahanmuuttajaryhmä)

Lähihoitaja hoitaa eri-ikäisiä ihmisiä. 
Hän tekee töitä ihmisten kanssa  
ja hän auttaa niitä ihmisiä,  
jotka tarvitsevat huolenpitoa.

Työssä tarvitaan hyvää terveyttä.  
Työ voi olla vuorotyötä.

Työpaikka voi olla esimerkiksi  
vanhainkodissa, päiväkodissa,  
sairaalassa, mielenterveys-  
ja päihdetyön yksikössä,  
vammaispalveluissa tai kotihoidossa.

Maahanmuuttajaryhmässä opinnot  
järjestetään selkeäkielisesti,  
ja ne etenevät rauhalliseen tahtiin. 

Koulutuksen alussa opiskellaan myös  
suomen kieltä ja opiskelutaitoja. 

Kielitaitovaatimus on A2.2.

SOSIAALI- JA TERVEYSALAN PERUSTUTKINTO 
LÄHIHOITAJA (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (130 OSP)
•	Kasvun ja osallisuuden edistäminen, 25 osp
•	Hyvinvoinnin ja toimintakyvyn edistäminen, 30 osp
•	Osaamisalaopinnot, yksi seuraavista vaihtoehdoista, 75 osp:

	· Ikääntyvien hoidon ja kuntoutumisen osaamisala
	· Lasten ja nuorten kasvatuksen ja hoidon osaamisala
	· Mielenterveys- ja päihdetyön osaamisala
	· Sairaanhoidon ja huolenpidon osaamisala
	· Suunhoidon osaamisala
	· Vammaistyön osaamisala

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (15 OSP)
•	Hyvinvointiteknologia toimintakyvyn edistämisessä, 15 osp
•	Toiminnalliset menetelmät hyvinvoinnin edistämisessä, 15 osp

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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MAALARI

Maalari osaa käsitellä ja maalata  
rakennusten osia sisällä ja ulkona. 
Työ on itsenäistä  
tai työskentelyä ryhmässä.

Maalarin työssä tärkeää on  
hyvät kädentaidot ja osaaminen.

Maalari tekee töitä yleensä  
rakennus- tai maalausliikkeissä.

Työ vaatii hyvää kuntoa. 
Kielitaitovaatimus on A2.2.

PINTAKÄSITTELYALAN PERUSTUTKINTO 
RAKENNUSMAALAUKSEN OSAAMISALA,  
MAALARI (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (85 OSP)
•	Rakennusten korjausmaalaus, 50 osp
•	Uudisrakennusmaalaus, 35 osp

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (60 OSP), ESIMERKIKSI 
•	Pientalojen ulkomaalaus, 15 osp
•	Tapetointi, 15 osp
•	Lattianpäällysteiden uusiminen, 15 osp
•	Puupintojen pintakäsittelyt, 15 osp
•	Laatoitus (rakennusalan perustutkinnosta), 15 osp
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista.

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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PUUSEPPÄ

Puuseppä valmistaa huonekaluja,  
ovia ja ikkunoita sahatavarasta  
ja puulevyistä.

Hän tekee töitä käsin ja puutyökoneilla.  
Puuseppä voi suunnitella töitä  
tietokoneella. 

Lisäksi puuseppä korjaa  
ja tekee asennustöitä.

Puuseppä voi olla töissä puusepäntehtaalla, 
-verstaalla  tai huonekalutehtaassa.

Hän voi toimia  
myös itsenäisenä yrittäjänä.

Puusepän ammatissa tarvitaan  
kädentaitoja, huolellisuutta  
ja hyvää keskittymiskykyä. 

Kielitaitovaatimus on A2.2.

PUUTEOLLISUUDEN PERUSTUTKINTO 
PUUSEPÄNTEOLLISUUDEN OSAAMISALA,  
PUUSEPPÄ (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLINEN TUTKINNON OSA (45 OSP)
•	Puutuotevalmistuksessa toimiminen, 45 osp

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (100 OSP), ESIMERKIKSI
•	CNC-ohjelmointi ja -työstäminen puusepänteollisuudessa, 40 osp 
•	Puusepäntuotteiden valmistaminen, 40 osp 
•	Tuotteen valmistaminen 3D-tulostamalla, 20 osp 
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista.

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)



santasport.fiSantasport Lapin Urheiluopisto Lapin Urheiluopisto

TANSSIJA

Tanssija tanssii ja tekee  
tanssiesityksiä yleisölle. 

Koulutuksessa harjoitellaan  
erilaisia tanssilajeja. 

Tanssiminen vaatii musikaalisuutta  
ja hyvää fyysistä kuntoa.

Tanssijan työ on luovaa ja sosiaalista. 
Tanssija voi toimia esimerkiksi  
tanssiryhmissä, teatterissa ja yrittäjänä.

Kielitaitovaatimus on A2.2.

TANSSIALAN PERUSTUTKINTO 
TANSSIJA (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (85 OSP)
•	Tanssialan toimintaympäristössä toimiminen, 15 osp
•	Tanssitaitojen kehittäminen, 40 osp
•	Taiteellinen työskentely, 15 osp
•	Tanssiryhmässä tanssiminen, 15 osp

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (60 OSP)
•	Fyysinen ja psyykkinen valmentautuminen tanssijan työssä, 15 osp
•	Tanssikoreografian suunnittelu ja toteutus, 30 osp
•	Tanssitekniikan ja -ilmaisun syventäminen, 30 osp
•	Tanssin soveltava käyttö, 15 osp
•	Digitaalisten työvälineiden käyttö tanssijan työssä, 15 osp
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista. 

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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Toimitilahuoltajan työtä on siivoaminen.  
Hän huolehtii, että ympäristö on  
siisti ja puhdas. 

Sairaalassa työhön voi kuulua myös  
ruuan tarjoilua, sänkyjen puhdistamista  
ja petaamista. 
 
Toimitilahuoltaja siivoaa ammattivälineillä  
ja käyttää työssään siivouskoneita  
ja  puhdistaa niitä. 

Hän tekee töitä yksin  
ja yhdessä toisten kanssa.  
Toimitilahuoltajan työssä tarvitaan  
reippautta ja itsenäistä tekemistä.

Työpaikkoja voivat olla  
hotelli- ja majoitustilat, kauppakeskukset  
ja myymälätilat, liikennevälineet,  
oppilaitokset ja päiväkodit,  
palvelutalot ja sairaalat,  
teollisuuslaitokset  
tai uimahallit ja kylpylät. 

Kielitaitovaatimus on A2.2.

TOIMITILAHUOLTAJA PUHTAUS- JA KIINTEISTÖPALVELUALAN 
PERUSTUTKINTO, TOIMITILAHUOLLON 
OSAAMISALA, TOIMITILAHUOLTAJA (180 OSP)

AMMATILLISET TUTKINNON OSAT (145 OSP)

PAKOLLISET TUTKINNON OSAT (75 OSP)
•	Asiakaslähtöisten puhtaus- ja kiinteistöpalvelujen tuottaminen, 15 osp 
•	Perussiivouspalvelut, 30 osp 
•	Ylläpitosiivous, 30 osp 

VALINNAISET TUTKINNON OSAT (70 OSP)
•	Kodin ruokapalvelujen tuottaminen, 20 osp 
•	Sosiaalihuoltolaitosten puhtauspalvelut, 20 osp 
•	Oppilaitosten ja päiväkotien puhtauspalvelut, 20 osp 
•	Lisää tutkinnon osia löytyy tutkinnon perusteista. 

YHTEISET TUTKINNON OSAT (35 OSP)
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TUVA

TUVA - tutkintokoulutukseen  
valmentava koulutus

Jos et vielä tiedä,  
mikä ammatti sinua kiinnostaa,  
TUVA on sinulle hyvä vaihtoehto.

TUVAssa saat tietoa eri ammateista  
ja pääset työharjoitteluun eri aloille.

Maahan muuttaneelle TUVA on  
myös mahdollisuus  
parantaa suomen kielen taitoa.  
Voit oppia esimerkiksi ammattisanastoa.

Koulutus kestää vuoden.  
Voit siirtyä lukioon  
tai ammatillisiin opintoihin nopeammin,  
jos osaat riittävästi  
ja tiedät, mitä haluat opiskella.

TUTKINTOKOULUTUKSEEN VALMENTAVA KOULUTUS 
TUVA 

KOULUTUKSEN OSAT 

YHTEISET OPINNOT 
•	Opiskelu- ja urasuunnittelutaidot, 2-10 viikkoa

VALINNAISET OPINNOT 
•	Perustaitojen vahvistaminen, 1-30 viikkoa
•	Lukiokoulutuksen opinnot ja niihin valmentautuminen, 1-30 viikkoa
•	Ammatillisen koulutuksen opinnot ja niihin valmentautuminen, 1-30 viikkoa
•	Työelämätaidot ja työelämässä tapahtuva oppiminen, 1-20 viikkoa
•	Arjen taidot ja yhteiskunnallinen osallisuus, 1-20 viikkoa
•	Valinnaiset opinnot, 1-10 viikkoa
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